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Safet Ke5o, poslanik u Predstavnidkom domu Parlamentame skup5tine Bosne i
Hercegovine, postavio je sljedeie poslanidko pitanje:

Programom rada VM BiH 2a2023. godinu najavili ste da 6ete (citiram):
"...nastaviti aktivnosti na reformi javnog RTV servisa u skladu s medunarodnim

standardima i Ustavom zagarantiranim pravima konstitutivnih naroda i svih drugih
gradana Bosne i Hercegovine. Medu prioritetima bit 6e dono5enje novog zakona o
Javnom RTV sistemu, dime ie se omogu6iti uvodenje novih RTV kanala u sistem javnih
emitera i osigurati trajna finansijska odrZivost Javnog RTV sistema."

U odnosu na citirano moja pitanja glase:
I . Sta ste tokom 2023. godine udinili na planu najavljenog nastavka reforme javnog RTV
servisa u Bosni i Hercegovini i kakvi su efekti va5eg rada na tom polju?
2. Da li ste se, u skladu s medunarodnim standardima i zakonima na5e zemlje, bavili
rje5avanjem krajnje zabinjavaju6eg poloZaja BHRT i Sta ste uradili na tom planu?
3. Bududi da ste ga naztali jednim od svojih prioriteta u 2023. godini, za5to niste
pripremili i poslali prema Parlamentu na usvajanje ,,novi zakon o javnom RTV sistemu
BiH"?
4.Dali ste, kao ministar koji je direktno nadleZan/odgovoran zaovuoblast, kroz Program
rada VM eksplicitno iskazali politidko opredjeljenje (svoje i grupacije ,,Trojke") i najavili
uvodenje separatnog NACIONALNOG HRVATSKOG TV KANALA?

Na postavljeno pitanje Vije6e ministara Bosne i Hercegovine je ,u47.r1"dni"i,

odrZanoj 1,5. 9o24. godine, utvrdilo sljede6i

ODGOVOR

l. Reforma Javnog RTV sistema Bosne i Hercegovine zbog kompleksnih odnosa unutar
sistema javnog emitiranja u Bosni i Hercegovini, a svakako ne treba zanemariti isto tako
kompleksnupolitidku situaciju, je zahtjevanzadataki iziskuje dijalog sa svim ukljudenim
stranama. Reforma Javnog RTV sistema Bosne i Hercegovine podiva prije svega u
izmjeni zakonao Javnom RTV sistemu Bosne i Hercegovine kako bi se prije svega rije5ila
osnovna pitanja bitna za finansijsku odrZivost Javnih RTV servisa te njihove medusobne
odnose unutar sistema javnog emitiranja u smislu raspodjele prihoda ostvarenih naplatom
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RTV takse, marketinga, distribucije programa, organa vaZnih za funkcioniranje samog

sistema javnog emitiranja, itd. U tom smislu, u razgovore o budu6oj reformi cjelokupnog

sistema javnog emitiranja ukljudena su sva tri direktora Javnih RTV servisa u Bosni i
Hercegovini te je ujedno i formirana Radna grupa u kojoj su upravo tri direktora zajedno

sa predstavnicima Ministarstva komunikacija i prometa Bosne i Hercegovine (u daljem

tekstu: Ministarstvo), koji 6e zajednidki poku5ati definirati novi tekst Zakona o javnom

RTV sistemu u Bosni i Hercegovini koji 6e su5tinski predstavljati reformu ne samo u

odnosima izrnedu tri Javna RTV servisa u BiH, nego i rijeSiti sva bitna pitarfia za

odrZivost cjelokupnog sistema javnog emitiranja u BiH. Imaju6i u vidu da pomenuta

Radna grupa vei radi na inadi novog nacrta zakona nadam se da 6emo uskoro imati

materijal koji 6emo moii uputiti u dalju proceduru na razmatrarfie i usvajanje od strane

relevantnih organa Bosne i Hercegovine.

2. U skladu s vaZeiim Zakonom o javnom RTV sistemu Bosne i Hercegovine,

Ministarstvo je poduzelo sve aktivnosti u cilju prevazilailenja postoje6ih problema sa

kojima se susreiu svi zaposleni u BHRT i kompletnom RTV sistemu, kao i oteZane

okolnosti u kojima obavljaju svoje zadatke.

Ministarstvo je viSe puta pozivalo Odbor Sistema (dalje u tekstu: OS) da nade rjeSenje za

jedinstven model naplate RTV takse, budu6i da je to njihova zakonska nadlefrrost.

Takoder, sugeriran je izbor dlanova kojima je istekao mandat u OS, kako bi imali pravno

uporiSte za odrZavanje sastanaka i odludivanje, jer je posljednja formalna sjednica ovog

tijela odrZana u maju 2019. godine. Ministarstvo je predlagalo OS da definira odrZivi
model naplate i raspodjele RTV takse, da ustanovi medusobna potraZivanja unutarjavnog
RTV sistema i definira model prevaalaienja postojeieg problema.

Pored toga, u okviru svoje nadle2rosti Ministarstvo je predlolilo, a Vije6e ministara
Bosne i Hercegovine donijelo odluku i BHRT-u su dodijeljena sredstva u imosu od

4.000.000,00 KM u vidu drZavne pomo6i kako bi se prevaziSao period do konadnog

fi nansij ski odrZivog rje5enja.

3. Novi zakon o javnom RTV sistemu Bosne i Hercegovine nije upu6en u parlamentamu

proceduru iz razloga Sto nije bio proceduralno i formalno spreman, a Sto je uzrokovao

eksterniuticaj.

Naime, u toku pripreme Prednacrta zakona, trojici dlanova delegiranih od strane Odbora

Sistema je istekao mandat u upravnim odborima javnih RTV servisa u Bosni i
Hercegovini, a po automatizrnu im prestaje mandat u Odboru Sistema i Radnoj grupi.

Pripremljeni tekst prednacrta zakona nije autoriziran od strane Radne grupe zbog

prethodno navedenog razloga.

Ministarstvo je od Odbora Sistema dopisom zatraiilo delegiranje novih dlanova u cilju
da se okondaju aktivnosti na pripremi prednacrta zakona, ali nije zaprimilo odgovor. Na

viSe urgencija Ministarstva, takoder nije bilo odgovora, ali je Ministarstvo informirano

da je Odbor Sistema posljednju sjednicu odrlao u maju 2019. godine.



Da bi se prevazi5ao ovaj problem, Ministarstvo je dopisom u aprilu 2023. godine,
zatraZilo direktno od sva tri javna RTV servisa u Bosni i Hercegovini, delegiranje dlanova
za rad u Radnoj grupi, a od ostalih institucij a zatrai:ilo izja5njenje o statusu ve6
delegiranih dlanova u Radnu grupu. Tek u septembru 2023. godine kompletirana je lista
delegiranih dlanova, donesena odluka o formiranju nove radne grupe koja ima isti mandat
kao i prethodna Radna grupa, a da zapolami materijal vzima ve6 pripremljeni tekst
prednacrta zakona.

U toku su aktivnosti Radne grupe nainadikonadnog teksta prednacrta zakona.

4. Kao Sto se moZe provjeriti u Planu i programu rada Vijeia ministara Bosne i
Hercegovine, Ministarstvo je planiralo inadu nacrta Zakona o Javnom RTV sistemu
Bosne i Hercegovine na kojem radi navedena Radna grups, iskljudivo sa ciljem uredenja
medusobnih odnosa izmedu Javnih RTV servisa, te njihove finansijske odrZivosti
temeljene na dobrim praksama i medunarodnim standardima.


